
PROTOKÓŁ NR 85/2007 

z posiedzenia 
Komisji Edukacji Rady Miasta Gdańska, 

które odbyło się 21 marca 2007 r . 

Posiedzenie Komisja rozpoczęła o godz. 15:00 wspólnie z Komisją Kultury i Sportu 

Obecność: 
Pierwszy  punkt  posiedzenia  odbył  się  w  składzie  dwóch  Komisji:  Edukacji  oraz 
Kultury i Sportu. 
W obu komisjach było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
Komisja  Edukacji:  obecni  wszyscy  członkowie  Komisji  wg  załączonej  listy 
obecności, która stanowi załącznik nr 1 do protokołu, 
Komisja Kultury i Spor tu: obecni wszyscy członkowie Komisji wg załączonej listy 
obecności, która stanowi załącznik nr 2 do protokołu, 

Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu Komisji stanowi załącznik nr 3 
do protokołu. 

Posiedzeniu  w  pierwszym  punkcie  przewodniczyli:  Marek  Bumblis  – 
przewodniczący Komisji Kultury i Sportu oraz Piotr  Gierszewski – przewodniczący 
Komisji Edukacji Rady Miasta Gdańska. 
Po  przywitaniu  członków  komisji  oraz  zaproszonych  gości  Przewodniczący 
przedstawili porządek posiedzenia dla swoich komisji. 

Pan  Piotr   Gierszewski  zaproponował  następujący  porządek  posiedzenia  Komisji 
Edukacji: 

1.  Zapoznanie  się  z  działalnością  bieżącą  i  planami  rozwojowymi  Gdańskiego 
Ośrodka Kultury Fizycznej w Gdańsku. 

 punkt wspólny z Komisją Kultury i Sportu RMG, 

2.  Rozpatrzenie i opiniowanie projektów uchwał: 
  w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  budżetu  miasta  Gdańska  – 
druk nr  170, 
 w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli publicznych oraz 
niepublicznych  prowadzonych  przez  osoby  prawne  lub  fizyczne  na  terenie 
Gdańska – druk nr  178, 
 w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół publicznych oraz szkół 
niepublicznych  o  uprawnieniach  szkół  publicznych  prowadzonych  przez  osoby 
prawne lub fizyczne na terenie Gminy Miasta Gdańska – druk nr  177



3.  Analiza  kosztów  usług  przedszkolnych,  ze  wskazaniem  „najdroższych”  i 
„najtańszych”  placówek  i  przyczyn  takiego  stanu.  Ewentualne  propozycje 
prywatyzacji  (regulamin  przekazania  „usługi  przedszkolnej”  zlikwidowanym 
placówkom, które wystąpiły o prywatyzację). 

4.  Inwestycje i modernizacje w placówkach oświatowych. 

5.  Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

Powyższy porządek przegłosowano jednogłośnie – 6 głosami za. 

PUNKT 1 

Zapoznanie  się  z  działalnością  bieżącą  i  planami  r ozwojowymi  Gdańskiego 
Ośrodka Kultury Fizycznej w Gdańsku. 

Pan  Jacek  Sawicki  –  dyrektor  Gdańskiego  Ośrodka  Kultury  Fizycznej  w  Gdańsku 
Zapoznał wszystkich obecnych z działalnością placówki: 
nadrzędnym  celem  ośrodka  jest  wdrażanie  szerokiej,  nieodpłatnej  oferty  zajęć  w 
czasie wolnym od nauki a tym samym zapewnienie jak największej grupie młodzieży 
warunków do  czynnego  i  systematycznego  uczestnictwa w  różnych  formach  kultury 
fizycznej blisko miejsca zamieszkania. Oferta ośrodka jest adresowana do wszystkich 
uczniów gdańskich szkół niezależnie od wieku, sprawności fizycznej oraz szkoły, do 
której uczęszczają. Zajęcia mają charakter otwarty i nieodpłatny. 
Tygodniowo  w  ośrodku  znajduje  zajęcie  3136  ćwiczących.  W  198  grupach 
ćwiczebnych jest 200 oddziałów klasowych. Ośrodek w okresie ferii prowadzi zajęcia, 
w  tym  roku  w  zajęciach  regularnie  uczestniczyło  350  osób.  Mamy  różne  sekcje 
sportowe:  lekkoatletyki,  piłki  nożnej,  piłki  siatkowej  i  pływanie  synchroniczne. 
Chcemy  od  września  uruchomić  sekcję  pływania  synchronicznego.    Te  wszystkie 
zajęcia  są  prowadzone  w  36  placówkach  gdańskich  szkół  w  15  dzielnicach. 
Zainteresowanie  jest olbrzymie. Zakres dyscyplin  jest szeroki. Te zajęcia były do  tej 
pory  uruchomione  ze  środków Ministerstwa  Sportu,  które  otrzymaliśmy  na wniosek 
składany  w  zeszłym  roku.  Skorzystało  z  tego  ponad  1300  osób.  Te  pieniądze 
dostawaliśmy  do  końca  grudnia  ale  dzięki  Wydziałowi  Edukacji  zostały  te  umowy 
przedłużone  do  końca marca. Drugim  kierunkiem w  turystyce  i  rekreacji  jest  nauka 
pływania. Mocno  rozwinęła  nam  się  pracownia  turystyki,  która  organizuje  zajęcia  z 
mapą, kompasem, uczą zakładać obozowisko, organizują wycieczki. Trzecim działem 
po sporcie, rekreacji i  turystyce jest rehabilitacja gimnastyka i pływanie korekcyjne. 
W  tym  roku  uruchomiliśmy  dodatkowe  zajęcia  w  szkole  muzycznej,  które  również 
cieszą  się  ogromnym  zainteresowaniem.  Prowadzimy  również  zajęcia  z  gimnastyki 
kompensacyjnej dla dzieci z nadwagą. Ten program realizujemy wspólnie z ośrodkiem 
promocji  zdrowia  i  sprawności  dziecka.  Kolejnym  działem  są  imprezy  sportowe, 
realizowane w  dwóch  grupach: współzawodnictwo  szkół  i  t.  zw.  zawody  otwarte w



ramach  rywalizacji  międzydzielnicowej.  Największą  imprezą  ogólnodostępną  jest 
rodzinny  bieg  gdańszczan.  W  zeszłym  roku  wzięło  udział  ok.  500  osób.  Inną, 
charakterystyczną imprezą robiona z klubem sportowym „Stoczniowiec” to są otwarte 
mistrzostwa  Gdańska  w  szortreku.  Jesienią  były  organizowane  również  biegi 
przełajowe  dla  nauczycieli.  Wiosną  chcemy  zrobić  cykl  imprez  w  siatkówce  dla 
nauczycieli.  Mamy  dobra  współpracę  z  „Dziennikiem  Bałtyckim”  i  „Kurierem 
nadbałtyckim”, gdzie często są umieszczane wyniki z zawodów a także opracowania z 
działalności.  Mamy  swoją  stronę  internetową.  Współpracujemy  z  różnego  rodzaju 
organizacjami m. in. z Referatem Sportu, z MOSiRem, Ośrodkiem Promocji Zdrowia 
i Sprawności Dziecka. Współpracujemy ściśle z hospicjum gdańskim, gdzie włączamy 
się w  ich akcje. Plan zagospodarowania przestrzennego został uchwalony 22 grudnia 
dla  naszego  obszaru.  W  zeszłym  tygodniu  został  rozstrzygnięty  konkurs  na 
opracowanie  koncepcji  programowoprzestrzennej  do  opracowania  Centrum  Sportu 
Młodzieżowego  w  skład,  którego  wchodziłaby  bieżnia  o  nawierzchni  tartanowej, 
boisko ze sztuczną trawą a w przyszłości hala i pływalnia. Chciałbym, żeby to nasze 
dzisiejsze  spotkanie  zaowocowało wypracowaniem pewnych przedsięwzięć. Chcemy 
skupić  się  na  podniesieniu  atrakcyjności  tych  zajęć,  czyli  zakupić  sprzęt  i  przede 
wszystkim zwiększyć bazę. Chcielibyśmy więcej stabilności i zabezpieczenia. 

Pan Marek Bumblis – pr zewodniczący Komisji Kultury i Spor tu 
Moim zdaniem ta instytucja jest jednym z największych osiągnięć naszego miasta. Jest 
to osiągnięcie wszystkich mieszkańców miasta. 17 maja ubiegłego roku wnosiliśmy do 
Prezydenta  wniosek  o  możliwie  najszersze  udostępnienie  wolnych  godzin  i 
powierzchni  w  obiektach  sportowych  edukacji  dla  lokalnych  stowarzyszeń  kultury 
fizycznej lub lokalnych liderów (osób fizycznych) poprzez Gdański Ośrodek Kultury 
Fizycznej, który byłby koordynatorem i nadzorującym zajęcia prowadzone przez w/w. 
wnosiliśmy  również  do  pana  Prezydenta  o  poparcie  wniosku  GOKF  dotyczącego 
budowy i zakupu urządzeń do nawadnia i renowacji boisk GOKF oraz o maksymalne 
przyspieszenie  budowy  bieżni  tartonowej  urządzeń  na  potrzeby  lekkoatletyki. 
Docelowo  komisja  popiera  program  GOKF  dotyczący  budowy  Centrum  Sportu 
Młodzieżowego,  którego  realizacja  powinna  być  uwzględniona  w  najbliższej  edycji 
WPI . 

Pan Piotr  Gierszewski – pr zewodniczący Komisji Edukacji 
Uważam  ten  ośrodek  jako  swoiste  antidotum  masowego  sportu  oraz  gdańskich 
placówek oświatowych. Nie możemy zapomnieć o tych, których na to zawodowstwo z 
różnych przyczyn nie stać. Plany dotyczące zagospodarowania przestrzennego zostały 
już przyjęte, przez Radę Miasta uchwalone w grudniu. GOKF potrzebuje pieniędzy na 
rozbudowę swoich obiektów i na dalszą działalność. Chciałbym zaproponować czy nie 
dałoby się zarezerwować z budżetu pewnej, określonej kwoty na te zajęcia. 

Pani Mar ia Małkowska – członek Komisji Edukacji 
Osobiście popieram działalność ośrodka i zgadzam się z panem dyrektorem,  że szkoły 
mogłyby użyczać sale gimnastyczne dla użytku GOKFu. Chciałabym wnieść wniosek, 
a  by  pani  Prezydent  zrobiła  wszystko  aby  szkoły  z  odpowiednimi  salami



gimnastycznymi nawiązały współpracę z panem dyrektorem. Uważam, że powinno się 
zagospodarować odpowiednią kwotę aby wesprzeć działalność GOKFu. 

Pani Katar zyna Hall zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Mamy cykl lokalnych debat dla kadry kierowniczej, zasięgających opinii jak wygląda 
odbiór  społeczny  i  zapotrzebowanie  na  tego  rodzaju  działalność.  Jest  bardzo  dobry 
odbiór  GOKFu.  Atutem  zajęć  prowadzonych  np.  w  Gimnazjach  w  dzielnicach 
oddalonych  od  centrum  jest  to,  że  młodzież,  która  daleko  dojeżdża  do  szkół  ponad 
gimnazjalnych  wraca  do  swojej  dzielnicy  w  tym  miejscu  korzysta  z  oferty  jako 
absolwent.  Młodzież  w  wieku  gimnazjalnym  i  licealnym  najbardziej  potrzebują 
wszelkiej aktywności i powinniśmy im to zapewnić. Myślę, że musimy tu wszystkie, 
możliwe  źródła  finansowania  uruchomić  aby  stworzyć  młodzieży  odpowiednie 
zaplecze. 

Pan Marek Bumblis – pr zewodniczący Komisji Kultury i Spor tu 
Cieszę  się  bardzo,  że  wśród  przedstawicieli  Prezydenta  jest  tak wielka  świadomość 
potrzeby rozwoju tego ośrodka. Rzeczywiście GOKF jest idealną jednostką dla dzieci i 
młodzieży,  można  tu  wykorzystać  obiekty  szkolne  w  godzinach  wieczornych  np. 
18:30, 19:00. 

Pan Tomasz Słodkowski – członek Komisji Kultury i Spor tu 
Po wcześniejszym  sprawdzeniu,  wiem,  że  rzeczywiście  trudno  jest  nauczycielom w 
ramach GOKFu zorganizować  lekcje czy spotkania. Szkoły  już od godz. 17:00 mają 
wynajęte sale komercyjnie, więc chciałem na to zwrócić uwagę. 

Pan  Jer zy  Jasiński  –  zca  dyrektora  Wydziału  Edukacji  Ur zędu  Miejskiego  w 
Gdańsku 
Rzeczywiście są placówki szkolne, które wynajmują sale komercyjnie od 17:00, ale są 
też  i  takie,  które  udostępniają  na  potrzeby  GOKFu.  Problem  jest  w  tym  ile  my 
możemy  przeznaczyć  na  to  środków.  Na  uwagę  zasługuje  również  fakt,  iż  pan 
dyrektor  Sawicki  zatrudnia  nauczycieli  tanim  kosztem,  bowiem na  umowę  zlecenie. 
Jeżeli  tych  środków  finansowych  będzie  więcej  możemy  ten  czas  pracy  działania 
ośrodka  wydłużać.  Umowy,  które  mają  dyrektorzy  placówek  zawarte  w  celach 
komercyjnych, nie są umowami długotrwałymi, a poza tym można je wypowiedzieć. 

Pan Marek Bumblis – pr zewodniczący Komisji Kultury i Spor tu 
Dwa lata temu było kilka pilotażowych dzielnicowych ośrodków sportu. W tej chwili 
jest  ich  ok.  30.  Po  drugie  ten  model  godziny  19:00,  to  jest  model  przykładowy. 
Musimy  być  świadomi,  że  wynajmowanie  sal  przez  szkoły  obcym  podmiotom 
przynosi  spore  zyski,  uzupełniając  luki w budżecie  edukacji. Ale powinniśmy dążyć 
do tego by stopniowo wprowadzać pewne zmiany. 

Pan Tomasz Słodkowski – członek Komisji Kultury i Spor tu 
Moim  zdaniem  założeniem  komisji  jest  umożliwienie  ośrodkowi  korzystania  w 
większym zakresie z sal szkolnych, przynajmniej do godz. 19:00. Zrozumiałe jest, że



dyrektorom lepiej jest wynająć sale komercyjnie i trzeba to jakoś pogodzić, dyrektorzy 
muszą tez mieć na względzie młodzież. 

Pan Krzysztof Wiecki – członek Komisji Edukacji 
Jeśli chodzi o wynajmowanie obiektów sportowych w szkołach, to różnie to wygląda 
w  różnych  szkołach. Można  by  było wynajmować  również  boiska,  chociaż  ich  stan 
często pozostawia sobie wiele do życzenia. Pan dyrektor mówi, że GOKF potrzebuje 
ok. 500 000 zł. i ja się do tego jak najbardziej przychylam. Natomiast trzeba pamiętać, 
że pieniędzy potrzebują również inne dyscypliny sportowe takie jak piłka nożna, hokej 
a także GOK. 

Pani Mar ia Małkowska członek Komisji Edukacji 
Ja mam prośbę do pana dyrektora o przygotowanie wyliczeń, ile ewentualnie potrzeba 
nakładów finansowych na  rozwój działalności GOKFu żeby uruchomić  te zajęcia do 
19:00. Proszę o sporządzenie takiego wniosku i wówczas radni wraz z panią Prezydent 
i panem Prezydentem podejmą decyzję. 

Pan Stanisław Lange – dyrektor  klubu „Lechia” 
Nasuwa mi się taki wniosek, trzeba rozwijać ten sport powszechny. GOKF realizuje te 
zajęcia podstawowe, kiedyś w formie sksów. Z tymże powinno być to pewną bazą do 
dalszego  rozwoju.  Potem  pojawia  się  kwestia  nazwana  umownie  sportu 
kwalifikowanego,  który  realizują  w  takiej  czy  innej  formie  kluby.  Mam  tutaj  dwa 
wnioski,  aby  udostępniać  obiekty  szkolne  dla  GOKFu  za  darmo  oraz  dla 
stowarzyszeń. Drugą sprawą  jest słaby rozwój  infrastruktury uniwersalnej, zwłaszcza 
dla  sportów  letnich.  Gdańsk  powinien  mieć,  co  najmniej  23  obiekty  tartanowe. 
Mówiąc krótko, musimy rozwijać sport powszechny w naszym mieście. 

Pan Krzysztof Wiecki – członek Komisji Edukacji 
Chciałbym aby w jednym z wniosków znalazł się zapis, aby na ulicy Zielonogórskiej 
pomyśleć  o  bieżni  tartanowej  i  żeby  przenieść  tam  klub  lekkoatletyczny  „Lechia” 
Gdańsk. 

Pan Marek Bumblis – pr zewodniczący Komisji Kultury i Spor tu 
Na razie przyjęło się, że obiekt „Lechii” Gdańsk jest obiektem piłki nożnej. Natomiast 
budujemy  profesjonalny  obiekt  tartanowy  właśnie  na  GOKFie.  Tam  ma  powstać 
profesjonalny obiekt do uprawiania lekkoatletyki. 
W imieniu Komisji Kultury i Sportu wnoszę do Prezydenta Miasta Gdańska: 
1. O możliwie najszersze, nieodpłatne udostępnianie wolnych godzin i powierzchni w 
obiektach  sportowych  edukacji  dla  lokalnych  stowarzyszeń  kultury  fizycznej  lub 
lokalnych liderów poprzez GOKF, który byłby koordynatorem i nadzorującym zajęcia 
prowadzone  przez  w/w.  Obiekty  szkolne  do  godz.  19:00  służyłyby  zajęciom 
dydaktycznym i zajęciom pozalekcyjnym dzieci i młodzieży. 
2.  Przekazanie  dzielnicowych  ośrodków  sportu  jak  np.  obiekt  w  Sobieszewie, 
Kokoszkach  ale  również  zapewnienie  środków  na  prowadzenie  tych  dzielnicowych 
ośrodków,  wnoszę  o  utworzenie  takiego  ośrodka  przy  Zespole  Szkół  Nr  6  na  ul. 
Głębokiej.



3.  nadanie  większej  rangi  finałom  rozgrywek  i  zawodów  szkolnych  odpowiednia 
oprawa, profesjonalne obiekty sportowe i nagrody. 
4. Objęcie GOKF realizacją programów profilaktycznych. 
5.  Inwestowanie  w  obiekty  sportowe  GOKFu,  kontynuacja  przyjętego  programu 
podanego przez dyrektora Gdańskiego Ośrodka Kultury Fizycznej. 

Komisja Kultury i Sportu jednogłośnie poparła w/w wnioski. 

Pan Piotr  Gierszewski – pr zewodniczący Komisji Edukacji 
Wnoszę  do  Prezydenta  o  zapewnienie  kwoty  300  000  zł  w  ramach  Programu 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na zajęcia sportoworekreacyjne dotyczące 
programu profilaktyki realizowany przez Gdański Ośrodek Kultury Fizycznej. 

Członkowie  Komisji  Edukacji  oraz  Kultury  i  Sportu  jednogłośnie  poparli  w/w 
wniosek. 

Następnie ogłoszono krótka przerwę, po której każda z Komisji kontynuowała osobno 
swój program posiedzenia. 

PUNKT 2 

Rozpatr zenie i opiniowanie projektów uchwał 

  w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  budżetu  miasta  Gdańska  – 
druk nr  170, 

Pani Teresa Blacharska – dyrektor  Wydziału Finansowego 
Omówię  jedynie  zmiany  w  budżecie  w  zakresie  działania  Komisji.  Dostaliśmy 
zawiadomienie  z  Ministerstwa  Edukacji  i  z  Ministerstwa  Finansów,  że  została 
zmniejszona per saldo subwencja na zadania oświatowe, t. z n. o kwotę 2 355 000 zł. 
ponieważ  subwencja  w  gminie  została  zwiększona  natomiast  w  powiecie  została 
subwencja  zmniejszona. Niemniej  jednak Prezydent postanowił,  że nie będzie  ruszał 
działu edukacji. Dochody są wprowadzane do budżetu w wysokości 35 840 zł, dotyczą 
wynajmu pomieszczeń w Centrum Kształcenia Ustawicznego Nr 1 oraz wynajmu sali 
gimnastycznej  w  zespole  Kształcenia  Podstawowego  i  Gimnazjalnego.  Oraz 
otrzymaliśmy  środki  na  kwotę  6 262  zł  po  stronie  dochodowej  i  podatkowej  na 
realizację zadania w ramach programu Sokrates, realizacja tego programu odbywa się 
w  Ośrodku  Kształcenia  Ustawicznego  Nauczycieli  w  Zespole  Szkół  Budownictwa 
Okrętowego  i  Zespole  Szkół  Samochodowych.  Zakupy  inwestycyjne  w  wydatkach 
inwestycyjnych  w  wysokości  80 000  zł  na  zakup  wyposażenia  placów  zabaw  w 
Przedszkolu  Nr  60,  w  Przedszkolu  Nr  24.  Są  to  zestawy,  które  mają  zastąpić 
zniszczone  i  niebezpieczne  dla  dzieci  dotychczas  funkcjonujące.  Ponadto  30 000  zł 
wykonanie nawierzchni  na placu  zabaw w Przedszkolu Nr 12. Dyrekcji Rozbudowy



Miasta Gdańska przeznacza się środki na cele edukacyjne 500 000 zl na modernizacje 
węzła żywieniowego w Przedszkolu Nr 8, również 250 000 zł na remont budynku przy 
ul. Dragana. W Wydziale Edukacji  przeznacza  się  środki w wysokości 20 000 zł  na 
orgazniację  turnieju  piłkarskiego  dla  dzieci  i  młodzieży  z  gdańskich  szkół 
podstawowych i gimnazjalnych. To przedsięwzięcie będzie kosztowało 50 000 zł. To 
są wszystkie zmiany w zakresie działania Komisji. 

Pan Piotr  Gierszewski – pr zewodniczący Komisji Edukacji 
Dla DRMG 1 250 000 to są pieniądze, które były zaplanowane czy dodatkowe? 

Pani Teresa Blacharska – dyrektor  Wydziału Finansowego 
To są pieniądze dodatkowe. 

Członkowie Komisji przystąpili do głosowania nad drukiem nr 170 

USTALENIA KOMISJI 
Komisja  po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień  złożonych przez  Panią Teresę 
Blacharską – Dyrektor Wydziału Finansowego,  jednogłośnie    6 głosami za   
pozytywnie  zaopiniowała  pr zedmiotowy projekt  uchwały – 
Opinia Nr 85/4/29/07 

Następnie przystąpiono do rozpatrzenia uchwał: 

  w  sprawie  trybu  udzielania  i  rozliczania  dotacji  dla  szkół  publicznych  oraz  szkół 
niepublicznych o uprawnieniach szkół publicznych prowadzonych przez osoby prawne 
lub fizyczne na terenie Gminy Miasta Gdańska – druk nr  177. 
  w  sprawie  trybu  udzielania  i  rozliczania  dotacji  dla  przedszkoli  publicznych  oraz 
niepublicznych prowadzonych przez osoby prawne lub fizyczne na terenie Gdańska – 
druk nr  178, 

Pani Katar zyna Hall – zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
W przypadku przedszkoli  należą  się dotacje w wysokości 75 % zgodnie  z ustawą o 
systemie  oświaty,  natomiast  inna  jest  sytuacja    wtedy  gdy  jest  obowiązek  nauki. 
Dotychczas  sytuacja  była  taka,  że  przedszkola,  które  chciały  korzystać  z  dotacji  po 
prywatyzacji  likwidowały  się,  pracownicy  pobierali  odprawy,  rejestrowali  nową 
jednostkę  i  mogli  zacząć  korzystać  z  dotacji  od  stycznia.  Teraz  wprowadzamy 
możliwość  przejęcia  realizacji  zadania  w  sposób  płynny  i  wtedy  się  przejmuje 
pracowników na podstawie art. 23 kodeksu pracy. W tym momencie nie ma odpraw, 
pracownicy  przechodzą  do  nowego  pracodawcy  i mają  płynne  dotacje.  Skutków  dla 
budżetu  to  nie  powoduje.  Nie  możemy  jednocześnie  dać  odpraw  i  dotacji  bo  to 
podwaja koszt operacji i wobec prawa jest to niemożliwe. Będziemy również dążyć do 
wprowadzenia  systemu  elektronicznej  ewidencji  dzieci  aby  uniknąć  sytuacji  gdzie 
jedna osoba widnieje w dwóch miejscach  jednocześnie,  przy  czym  jedno z nich  jest



fikcyjne. Zachęcamy również do obejmowania edukacją przedszkolną jak największą 
liczbę dzieci. Chcemy dotować niepublicznie tworzone formy edukacji przedszkolnej, 
które  będą  również  bezpłatne.    Jesteśmy  otwarci  na  prywatyzację  ale  będziemy 
kontrolować  kto  tak  naprawdę  chodzi  do  tych  placówek  dzięki  systemowi 
elektronicznej ewidencji. 

Następnie po dyskusji w tym temacie,  członkowie Komisji przystąpili do głosowania 
nad drukiem nr 177, a następnie nad drukiem 178 

USTALENIA KOMISJI 
Komisja    po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień    złożonych  przez    Panią 
Katarzynę  Hall  –  zastępcy  Prezydenta  Miasta  Gdańska,  jednogłośnie    6 
głosami za 
  pozytywnie  zaopiniowała pr ojekt  uchwały – druk nr 177 – 
Opinia Nr 85/41/30/07 
 pozytywnie  zaopiniowała pr ojekt  uchwały – druk nr 178 – 
Opinia Nr 85/42/31/07 

PUNKT 3 

Analiza  kosztów  usług  pr zedszkolnych,  ze  wskazaniem  „najdroższych”  i 
„najtańszych”  placówek  i  pr zyczyn  takiego  stanu.  Ewentualne  propozycje 
prywatyzacji  (regulamin  pr zekazania  „usługi  pr zedszkolnej”  zlikwidowanym 
placówkom, które wystąpiły o prywatyzację). 

Pani Regina Białousów dyrektor  Wydziału Edukacji 
Wszyscy  rodzice,  którzy  mają  dzieci  w  przedszkolu  powyżej  5  godzin  płacą  opłatę 
stałą uchwalaną przez Radę Miasta Gdańska w wysokości 177,84 zł w skład,  której 
wchodzą koszty przygotowania posiłków oraz ta oferta edukacyjna powyżej 5 godzin 
czyli  powyżej  podstawy  programowej.  Najniższe  stawki  żywieniowe  dzienne 
kształtują  się w    kwocie  3,7  zł,  najwyższe:  ponad  5  zł.  Zdarzają  się  sytuacje,  kiedy 
trzeba przeprowadzić remont kuchni i wtedy korzystamy z cateringingu. Wtedy koszty 
rosną do 7 zł ale tę różnicę wyrównujemy. W każdej z placówek koszty są do siebie 
zbliżone. Nie ma dramatycznie drogich przedszkoli i nie ma dramatycznie tanich. 

Pan Piotr  Gierszewski – pr zewodniczący Komisji Edukacji 
Dziękuję  bardzo  za  dostarczony  nam  materiał  dotyczący  analizy  kosztów  usług 
przedszkolnych,  gdzie wszystko  jest  jasne  i  przejrzyste. Dzięki  temu  każdy  radny w 
swoim zakresie może prześledzić zmiany. Chcę  jeszcze zapytać, na  jakim etapie  jest 
praca  nad  regulaminem  przekazania  „usługi  przedszkolnej”  zlikwidowanym 
placówkom?



Pani Katar zyna Hall – zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Te  uchwały  o  dotacjach  pokazują właśnie w  jaki  sposób  będą mogły  być  dotowane 
przedszkola,  które  się  przekształcają.  Referując  te  uchwały,  będziemy  szczegółowo 
informować. 

PUNKT 4 
Inwestycje i modernizacje w placówkach oświatowych 

Pan Andr zej Łoś dyrektor  Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
Zacznijmy od inwestycji: budowa Szkoły Podstawowej w Gdańsku Ujeścisku, w tym 
roku chcemy zrobić budynek w stanie surowym zarówno część dydaktyczną jak i salę 
gimnastyczną.  Z  dniem  30  czerwca  2008  r  chcemy  dokonać  odbioru  i  z  dniem  1 
września  oddać  do  użytku.  Prace  idą  zgodnie  z  harmonogramem,  nie  ma  żadnych 
opóźnień. Następny  temat  to  jest Program Budowy i Modernizacji Boisk Szkolnych, 
suma przewidziana na tę inwestycję wynosi 440 000 zł. Zgodnie z pełnomocnictwem 
robimy boisko przy Szkole Podstawowej Nr 56 w Oruni. Jednostka remontowa jest już 
wyłoniona, ma kończyć prace projektowe 31 lipca 2007 r. i za ok. 380 000 zł chcemy 
w tym roku zrobić  to boisko. Oprócz  tego przeprowadzamy termo   modernizacje w 
obiektach  oświatowych, m.  in. w  Szkole  Podstawowej Nr  65  oraz w Zespole  Szkół 
Samochodowych  przy  ul.  Elbląskiej.  Następnie  mamy  modernizację  pomieszczeń 
pracowni  stolarskiej  w  Państwowej  Szkole  Budownictwa.  Mamy  przeznaczone 
320 000 zł w oświacie na zakupy inwestycyjne, na gminę 255 000 zł, na powiat 65 000 
zł.  Będziemy  te  zadania  realizować  po  otrzymaniu  z  Wydziału  Programów 
Oświatowych  listy  zakupów  i  rankingu  co w  pierwszej  kolejności  należy wykonać. 
Nie ma żadnych zagrożeń jeśli chodzi o realizację tych obiektów inwestycyjnych. Na 
dzień  dzisiejszy  już  rozpoczęliśmy  przetargi  w  remontach,  są  już  ogłoszone  i 
zaczynają  być  rozstrzygane.  W  każdej  komisji  przetargowej  jest  przedstawiciel 
dyrekcji  danego  obiektu. Każdy  remont  jest  uzgadniany  z  przedstawicielami  danego 
obiektu edukacji. 

Pan Piotr  Gierszewski – pr zewodniczący Komisji Edukacji 
Dziękuję  za  umożliwianie  dyrektorom  uczestnictwa  w  konkursach  przetargowych. 
Proszę  o  przedłożenie  radnym  z Komisji  Edukacji  trzyletniego  planu  remontowo  – 
inwestycyjnego,  harmonogramu  działań,  dzięki  czemu  będziemy  mogli  na  bieżąco 
rozliczać urząd z realizacji tych projektów. 

Pan Andrzej Łoś dyrektor  Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
Do  15  kwietnia  przedłożę  państwu  tegoroczny  harmonogram  działań  a  do  15  maja 
trzyletni  plan  remontowy.  Korzystając  z  okazji  chciałbym  poprzeć  prośby  pani 
Dyrektor Zespołu Szkół Specjalnych. Będę się starał znaleźć środki z awarii żeby nie 
dopuścić do dalszej destrukcji obiektu.



PUNKT 5 
Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja 

Pan Piotr  Gierszewski – pr zewodniczący Komisji Edukacji 
Chciałbym  podziękować  Pani  Prezydent  za  szybką  odpowiedź  na  wniosek  Komisji 
dotyczący zapewnienia opieki zdrowotnej  młodzieży w bursach. 

Pani Regina Białousów dyrektor  Wydziału Edukacji 
Wystąpiliśmy do NFZ z prośbą o wskazanie placówki w której dzieci z burs byłyby 
objęte  opieką. Wystąpiliśmy  również  z  propozycją  czy  istnieje  możliwość  żebyśmy 
mogli ryczałtowo płacić za opiekę lekarską w bursach. 

Pan Piotr  Gierszewski – pr zewodniczący Komisji Edukacji 
Kolejna  sprawa:  dostaliśmy  pismo  z  Zespołu  Szkół  Kształcenia  Podstawowego  i 
Gimnazjalnego  Nr  24  z  prośbą  o  wsparcie  finansowe  w  związku  z  uroczystością 
nadania imienia gen. Stanisława Maczka Gimnazjum Nr 31 w dniu 12 maja 2007 r. 

Pani Regina Białousów dyrektor  Wydziału Edukacji 
Możemy  przekazać  kwotę  2500  zł  na  pokrycie  kosztów  związanych  z  uroczystością 
nadania imienia. 

Pani Katar zyna Hall – zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Chcę również poruszyć sprawę remontu budynków Zespołu Szkół Specjalnych oraz o 
utworzenie  Uzupełniającego  Liceum  Ogólnokształcącego  Specjalnego  i  Szkoły 
Specjalnej Przysposabiającej do Pracy w Zespole Szkół Specjalnych. 

Pani Regina Białousów dyrektor  Wydziału Edukacji 
Rozmawiałam  już w  tej  sprawie  z dyrektorem DRMG  i  z  konserwatorem miejskim. 
Ustaliliśmy,  że  jeszcze  raz  zostanie  opracowany  projekt  zastępczy,  który  musi  być 
zaakceptowany przez konserwatora miejskiego. 

Pani Katar zyna Hall – zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Jeśli  chodzi  o  utworzenie Uzupełniającego  Specjalnego  Liceum Ogólnokształcącego 
to  mamy  już  podobne  placówki  w  mieście.  Oferta  jest  większa  niż  liczba 
zainteresowanych. 

Pani Elżbieta Paprocka – dyrektor  zespołu Szkół Specjalnych 
Proszę zrozumieć sytuację szkoły i uczniów. Na czym ta szansa dla uczniów miałaby 
polegać jeśli nie będziemy mięli szkoły przysposabiającej do pracy? 

Pani Katar zyna Hall – zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Jest w mieście określona liczba dzieci o specjalnych potrzebach edukacyjnych. Jest też 
określona  liczba  szkół  specjalnych  w  mieście. Mamy  trzy  szkoły  w  połowie  puste. 
Otwieranie  więc  kolejnych  podobnych  placówek  jest  bez  sensu.  Jestem  zdania,  że 
wszelkie specjalności zawodowe, które są dopuszczalne prawem w tym typie szkoły i



dopuszczalne  kwalifikacjami  pracowników,  których  nie  ma  w  innych  szkołach  – 
można otwierać. Nam zależy na tym, aby rozwijać kształcenia zawodowe i można w 
tym typie szkoły próbować otwierać nabór do wszelkich specjalności, których nie ma 
w innych szkołach. 

Pani Irena Dymarska – członek Komisji 
Procedury likwidacyjne w Szkole Specjalnej dalej trwają. Mam tu na myśli np. zawód 
pracownika  obsługi  hotelowej,  gdzie  tworzyliśmy  ten  kierunek  przez  wiele  lat, 
byliśmy jego kolebką, został on później nam odebrany i zyskała na tym druga szkoła. 

Pani Katar zyna Hall – zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Ta  specjalność w  ubiegłym  roku  była  o  obu  szkołach. Chcę w  pierwszej  kolejności 
zreformować poradnictwo psychologicznopedagogiczne, żeby prowadziło te dzieci w 
sposób delikatny. Jestem za zachowaniem tego co było, nawet jeśli to nie było mądre, 
natomiast  nie  chcę  otwierać  nowych  „szyldów”.  Trzeba  szukać  ciekawszych 
pomysłów żeby tam rozwinąć jakąś ciekawą ofertę dla niepełnosprawnych. 

Pani Regina Białousów dyrektor  Wydziału Edukacji 
Moim  zdaniem  nie  ma  sensu  otwierać  Liceum  Uzupełniającego,  który  nic  temu 
dziecku nie da. 

Pani Katar zyna Hall – zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Jeżeli uważacie, że to przysposobienie do zawodu coś wam da to prędzej możemy w 
tym  kierunku  pójść  niż  w  tym  licealnym.  W  takim  razie  otwórzmy  tę  szkołę 
przysposabiającą  do  pracy. Naszym  celem  jest  danie  tym  dzieciom  szansy  na  rynku 
pracy. Musimy pomyśleć aby stworzyć im odpowiednie warunki ku temu. 

Pan Piotr  Gierszewski – pr zewodniczący Komisji Edukacji 
Dziękujemy bardzo za taką decyzję. Chciałbym również poruszyć kwestię możliwości 
uczestnictwa  radnych  w  konkursach  na  dyrektorów  szkół.  Rozmawiałem  z 
Prezydentem Miasta w tej sprawie i mamy również jego poparcie, Prezydent również 
jest zdania, że  radni powinni brać udział w tych konkursach. 

Pani Katar zyna Hall – zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Chcielibyśmy  powoływać  państwa  do  tych  komisji,  niestety  nie ma  jeszcze  nowego 
kuratora,  który  podjąłby  decyzję  w  tej  sprawie.  Poprzedni  kurator  sprzeciwiał  się 
takim praktykom. 

Pan Piotr  Gierszewski – pr zewodniczący Komisji Edukacji 
Radni deklarują chęć uczestnictwa w tych konkursach, jesteśmy do waszej dyspozycji. 

Pani Regina Białousów dyrektor  Wydziału Edukacji 
Chciałabym  poruszyć  jeszcze  jeden  temat,  a  mianowicie  dostajemy  pisma  z 
kuratorium  stwierdzające  agresję  w  szkołach,  które  są  efektem  wizyt  „trójki 
giertychowskiej”. Napisanie programu naprawczego ma swój termin i jeśli kuratorium



nie  przyjmie  tego  programu,  mogą  wystąpić  o  odwołanie  dyrektora.  Program 
naprawczy ustalamy ze szkołą ale kuratorium wcale nie musi go przyjmować. 

Po  krótkiej  dyskusji  Przewodniczący  Piotr  Gierszewski  podziękował  wszystkim 
obecnym za przybycie i udział a także zaprosił na kolejne spotkanie. 

Na tym posiedzenie zakończono – godz. 18:30 

Przewodniczący 
Komisji Edukacji 

Piotr Gierszewski 

Protokołowała: 

Monika Konwerska


